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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget
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1240 København K

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 2. marts 2012 stillet mig følgende 
spørgsmål 98 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter øn-
ske fra Villum Christensen (LA).

Spørgsmål 98:

"Kan ministeren oplyse, hvordan det er muligt for barmarksværkerne, som blandt an-
det illustreret af fjernvarmeværket i Skævinge, at have samme store underskud/gæld 
flere år i træk, når underdækning i henhold til Varmeforsyningslovens skal indregnes i 
priserne i det næstfølgende regnskabsår?"

Svar:

Jeg har ikke mulighed for at kommentere den konkrete sag om Skævinge Kraftvar-
meværks underdækning, da den uafhængige klageinstans, Energitilsynet, endnu ikke 
har afsluttet klagesagen om E.ON’s priser i bl.a. Skævinge. 

Jeg kan generelt oplyse, at varmeforsyningsloven ikke regulerer, hvornår en under-
dækning skal indregnes i priserne. Det er efter varmeforsyningslovens § 21, stk. 4, 
Energitilsynets opgave at tage stilling til dette spørgsmål i konkrete sager.

Energitilsynet har på baggrund af en række afgørelser den praksis, at underdækning 
som hovedregel skal indregnes i priserne i det umiddelbart efterfølgende varmeår. 
Efter aftale med Energitilsynets sekretariat kan en underdækning afvikles over en 
længere periode.

Energitilsynet er i færd med at afklare, om underdækninger fra en årrække – i mod-
sætning til et enkelt år – fortsat skal kunne indregnes efter bestemmelserne i varme-
forsyningsloven.
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